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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                 Dijous, 31 d’octubre de 2013 
Acta núm. 10               1a. convocatòria 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO 
SÁEZ LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I 
AMAT, Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. 
FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI 
CALATAYUD I SANCHÍS i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
TAG de l’Àmbit de PEUMAPE : Sr. Joaquín García Lorca.  
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia trenta-un d’octubre de dos mil tretze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, 
concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari accidental, 
Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les disset hores i set minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 9 de data 26 de setembre de 2013.  
 
 



 2 de 22

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - ACORD DEL PLE DE L'AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENE RAL DE LA 
SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A. 
(GTI, SA) RELATIU AL CESSAMENT  DEL SR.  JUAN-MANUE L FERNÁNDEZ I 
YUSTE, COM A MEMBRE DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE LA SOCIETAT  I 
AL NOMENAMENT DEL SR. ANTONI RAFANELL I AMAT COM A NOU 
CONSELLER. 
 
PRIMER .- Disposar el cessament –per  renúncia formulada i presentada el dia 17 d’octubre 
de 2013– del Sr. Juan-Manuel Fernández Yuste, com a membre del Consell d’Administració 
de la societat municipal Gavanenca de Terrenys i Immobles, S.A. (GTI, SA), a l’empara del que 
es preveu a l’art. 9 dels seus Estatuts.   
   
SEGON.- Nomenar per cobrir la vacant produïda, el Sr. Antoni Rafanell i Amat--, de 
nacionalitat espanyola, nascut el dia 4 de novembre de 1951, veí de Gavà, c/ Tresols, núm. 15, 
amb DNI, núm. 37.644.790-T. 
 
El nomenament es fa pel període pendent de complir pel Conseller substituït. La separació podrà 
ser acordada en qualsevol moment per la Junta General (Ajuntament en Ple). El nomenament 
haurà d'ésser acceptat per l’interessat mitjançant compareixença davant el secretari de 
l'Ajuntament, amb declaració --a més-- de què no està sotmès a cap dels supòsits de prohibició 
establerts en l'Art. 213 del Real Decreto Legislativo 1/2010, de 2 de julio, por el que se aprueba el 
texto refundido de la Ley de Sociedades de Capital, ni a cap classe d'incompatibilitat, en especial 
les de la Ley 53/1984, de 26 de diciembre, de incompatibilidades del personal al servicio de las 
Administraciones Públicas. 
 
 
 
3 - AFECTACIÓ D'UNA PART DE L'IMMOBLE UBICAT A LA R AMBLA DE 
POMPEU FABRA, NÚM. 91 
 
Afectar al servei públic de mercat l'immoble de 561 m² que és part i s'ha de segregar pel costat 
Est de la finca registral núm. 35382, ubicada a la Rambla de Pompeu Fabra núm. 91, i que té la 
següent descripció: 
 

“URBANA : Porció de terreny de forma sensiblement rectangular, ubicat al 
municipi de Gavà, amb front a la Rambla de Pompeu Fabra núm. 91, amb una 
superfície de cinc-cents seixanta-un metres quadrats (561 m²). Afronta: Al 
Nord, amb núm. 91 de la Rambla Pompeu Fabra, al Sud amb la Generalitat de 
Catalunya, Institut d'Ensenyament Secundari Ntra. Sra. de Bruguers; a l'Est 
amb terreny d'equipament de l'Ajuntament de Gavà, i a l'Oest amb 
l'Ajuntament de Gavà.” 
 

Un cop segregada la finca es farà constar al Registre de la Propietat la seva condició de domini 
públic. 
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4 - TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PLA ESPECIAL RAMBL A  
(Trams entre c/ d'Antoni Gaudí i Carretera C-245) 

 
PRIMER .- Donar conformitat al Text Refós de la Modificació de Pla Especial Rambla 
(Trams entre c/d'Antoni Gaudí i Carretera C-245), el qual incorpora les prescripcions 
indicades per la Comissió Territorial d'Urbanisme de l'àmbit metropolità de Barcelona, en sessió 
de 10 de desembre de 2012. 
 
SEGON.- Trametre l'esmentat Text Refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit 
metropolità de Barcelona (Av. de Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona). 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (9 PSC, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-IxG), vuit 
(8) en contra (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), i cap abstenció,  donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va prendre la paraula la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde, per assenyalar que l’acord consistia 
en incorporar unes prescripcions determinades per la Comissió Territorial d’Urbanisme en relació 
al Pla Especial de la Rambla i que afectaven al pàrking ubicat a la Plaça Batista  Roca. En aquest 
sentit, al suprimir la obligació de rotació de la planta primera per la qual cosa havia d’existir la 
mateixa dotació de pàrkings i trasters. En suma, cada traster que es construís a la primera planta 
haurà d’estar adscrit a una plaça d’aparcament.  
 
 
A continuació, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va recordar que en 
seu de la comissió informativa ja va exposar que la construcció del pàrking de la plaça Batista i 
Roca tenia una doble finalitat, per una banda, resoldre uns problemes d’aparcament dels veïns, i 
d’altra, disposar d’un pàrking de rotació municipal per dinamitzar el comerç de la Rambla i 
voltants. Entenia que la convivència dels trasters amb la planta de rotació podia ser complicada i, a 
més, es perdria l’aparcament públic de rotació, que en l’actual conjuntura no trobava adient. Per 
ambdós motius va avançar que votaria en contra.  
 
 
Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG el sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu, va manifestar 
que considerava interessant el projecte i, malgrat que la seva execució no fos a curt termini el fet 
era que comportaria ingressos per l’ajuntament, qüestió que atesa la situació actual, venia molt bé 
per les arques municipals, per la qual cosa la formació política que representava votaria a favor de 
l’acord. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Gabriel Martorell, regidor del grup municipal de CiU, va voler recordar que 
quan es va realitzar l’aprovació provisional d’aquesta qüestió en un anterior Ple, la sra. Sánchez va 
fer una sèrie de consideracions, entre els quals, que no es volia eliminar la planta de rotació de 
l’aparcament si no més aviat eliminar la prohibició de destinar únicament la primera planta a 
rotació i només en el cas d’haver-hi una demanda procedir a la venda o al lloguer de les mateixes. 
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En canvi, --va afegir el sr. Martorell-- en la comissió informativa realitzada abans d’aquest Ple 
s’havia plantejat realitzar tota la primera planta de pàrkings amb trasters vinculats a les mateixes, 
quedant llavors la zona de rotació totalment eliminada. A més, en l’informe tècnic rebut es deia que 
amb l’ampliació del c/ Gaudí i de la Rambla Pompeu Fabra ja hi havia suficient zona d’aparcament. 
Per tot l’anterior va dir que si no es mantenia la voluntat inicial de destinar una part de la planta a 
rotació i l’altra a venda places de pàrking i trasters el grup de CiU votaria en contra. 
 
 
Seguidament, el sr. Jose-Antonio Sáez, regidor del grup municipal del PP, va anunciar que votarien 
en contra perquè creien que no era convenient barrejar en una mateixa zona trasters i places de 
rotació perquè, entre d’altres motius, podia comportar una manca de seguretat pels ciutadans que 
deixessin allí els vehicles. Així mateix, tampoc trobaven encertada la decisió de suprimir les places 
de rotació doncs que quan es remuntés la crisi farien falta per recolzar tota la zona comercial del 
voltant. 
 
 
Va tornar a intervenir la Sra. Sánchez, qui va voler respondre que es va prendre dita decisió, 
explicada també en el Consell d’Administació de GTI, SA, perquè en aquell moment es va valorar 
la necessitat real de places de rotació en aquella zona i atesa la demanda es podria cobrir dites 
places amb les existents a la zona blava dels carrers adjacents. A més a més, va recordar que també 
hi havia el pàrking de la Torre Lluch, el qual podia absorbir les necessitats d’aparcament de rotació. 
Va reiterar que la fonamentació venia a ser la mateixa que havien expressat amb anterioritat tant el 
sr. Alcalde com ella. En aquest sentit, el que es feia ara era obrir la possibilitat de que a la primera 
planta, que ara només podia estar destinada a rotació, s’hi poguessin fer places d’aparcament --de 
venda o de lloguer-- i alhora trasters. Va reiterar que en l’acord que es portava a Ple el que es 
realitzava era incorporar les prescripcions assenyalades per la Comissió Territorial d’Urbanisme, 
que consistien en que cada traster que es fes en la planta primera havia d’estar adscrita a una plaça 
de pàrking. Va precisar que d’entrada no hi havia cap intenció de suprimir les places de rotació, en 
tot cas serien les necessitats les que ho determinarien. 
 
 
Per la seva banda, el sr. alcalde va manifestar que la planificació territorial implicava que en el 
decurs de l’any 2015 en el mercat municipal de la Plaça Catalunya es disposarien de més de 180 
places d’aparcament de rotació, per tant, el que s’havia de fer era preveure les possibilitats a futur. 
Al mateix temps, va afegir que en el transcurs de cinc anys s’havien tingut en el centre de la ciutat 
les places de rotació del pàrking de la Torre Lluch, les del pàrking de Batista i Roca i les del nou 
equipament comercial que es faria a la Plaça Catalunya. Així doncs, s’havia passat de no tenir-ne 
cap a disposar d’una dotació important de places de rotació per a la perspectiva comercial. El que 
s’estava realitzant ara no era res més que una previsió per si calia atendre les necessitats de la 
ciutadania en un futur. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Martorell expressant que la problemàtica radicava en que les futures 
places del nou equipament del mercat serien de pagament com també ho eren les del Parc de la 
Torre Lluch. Per contra, les de la plaça Batista i Roca eren d’una empresa municipal i, si 
s’arribessin a suprimir, l’ajuntament quan volgués fer alguna tipus de campanya d’aparcament 
gratuït per tal de fomentar el comerç o semblants hauria de negociar amb les entitats privades el seu 
cost. Per aquest motiu va insistir en que fora bo que es preservessin algunes places d’aparcament de 
rotació del pàrking de la Plaça Batista i Roca per a futures necessitats municipals. 
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El sr. alcalde va contestar que en cap moment s’havia parlat de suprimir-les totes i, d’altra banda, 
també va voler deixar constància que l’ajuntament havia de negociar amb l’empresa municipal 
GTI, SA per obtenir les hores de pàrking gratuïtes per a les seves campanyes. En definitiva el que 
es tractava era de disposar d’un parc de places d’aparcament de rotació adequat a les necessitats 
reals de la ciutat, corregint-se l’excedent o la mancança.  
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde va procedir directament a donar compte i contestar 
els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre hores 
d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit 
es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel· lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
En efecte, la regidora d'aquest grup, sra. Mónica Parés, atès --va dir-- que el passat mes de 
setembre es va acordar al Consell Metropolità, l’aprovació inicial de la modificació puntual del 
Pla General Metropolità a l’àmbit del Parc Agrari del Baix Llobregat així com la Revisió del Pla 
Especial de protecció i millora del Parc Agrari del Baix Llobregat. La ciutat de Gavà forma part 
dels Ajuntaments afectats per aquestes modificacions als que l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
s’ha compromès a concedir audiència simultàniament al tràmit d’informació pública. Es per tot 
l’exposat, que va formular un prec en el sentit de que el govern municipal informi a tots els 
Grups Municipals del contingut i acords de les audiències que mantingui amb representants de 
l’Àrea metropolitana de Barcelona en el marc de la modificació del Pla General Metropolità a 
l’àmbit del Parc Agrari del Baix Llobregat així com en la Revisió del Pla Especial de protecció i 
millora del Parc Agrari del Baix Llobregat; Així mateix que el govern municipal informi a tots 
els Grups Municipals d’aquelles al·legacions que hagi previst a les esmentades modificacions. 
 
Va respondre el tinent d’alcalde, sr. Víctor Carnero per dir l’equip de govern ho tindria en 
consideració. 
 
 
La sra. Parés va formular un altre prec posant com a antecedents que una de les competències 
dels Ajuntaments és la neteja i el manteniments dels seus carrers i vies públiques. Però és 
fonamental la complicitat de la ciutadania i la seva sensibilització en el respecte a l’espai públic 
per aconseguir una ciutat més neta. Sovint, però, la manca de civisme d’alguns afecta al 
benestar de tots i també suposa un cost addicional a les despeses en neteja i manteniment de la 
ciutat. Es per tot l’exposat, va fer el següent prec: Que el Govern Municipal dugui a terme una 
campanya de conscienciació entre la ciutadania per tal d’incrementar el seu compromís i 
respecte pel l’espai públic, la necessitat de contribuir en el seu manteniment i evitant la seva 
degradació mitjançant actuacions incíviques o de deixadesa; Comunicar i projectar aquesta 
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campanya a través d’anuncis a espais públics de la ciutat i de la complicitat amb les escoles de 
la ciutat; Comptar amb la col·laboració dels serveis de neteja de la ciutat que a més 
d’incrementar les seves actuacions, actuïn com agents cívics. 
 
Per la seva banda, el sr. Carnero li respongué que s’estudiaria la seva proposta. 
 
 
El tercer prec va anar a càrrec del sr. José-Antonio Sáez, regidor del grup municipal del PP qui 
expressà que ante la situación de riesgo por accidente de las personas que cruzan por algunos 
pasos de peatones de nuestra ciudad, debido a la mala visibilidad ocasionada por la colocación 
de contenedores de basuras, jardinería o estacionamiento de coches junto a los mismos. Va 
acabar formulant el següent prec: Al equipo de gobierno, estudiar la posibilidad de establecer un 
espacio de seguridad en el entorno de los pasos de patones que lo requieran, que mejore su 
visibilidad y garantizar de esta manera la seguridad y confianza de los peatones que los 
transiten. 
 
El tinent d’alcalde sr. Obispo, va assenyalar que entre uns altres, un dels nostres objectius 
principals és garantir la seguretat dels vianants, creiem que la senyalització, tant vertical com a 
horitzontal és correcta. Cada pas de vianant s'estudia i analitza per evitar situacions de risc. En 
tot caso el que vostè proposa eliminaria centenars d'aparcaments a la ciutat. D'altra banda, si 
vostè detecta o té informació d'algun lloc en concret que hagi de ser millorat, prec ens no ho 
indiqui per al seu estudi. 
 
 
El regidor i portaveu del PP, sr. Josep Llobet, atès --digué-- que la futura planta de Tractament i 
Selecció de Residus, SA, de la Carretera B-210, KM. 1 de Gavà ja compte amb les llicències 
que requeria per poder ser construïda. Va formular les següents preguntes: Quin és el calendari 
per a la redacció del projecte i execució de le sobres de la futura planta de Tractament i Selecció 
de Residus, SA, de la Carretera B-210, KM. 1 de Gavà? Quin és el capteniment de Govern 
Municipal sobre l’objecte d’aquesta planta i totes les activitats que s’hi realitzaran? Quin seran 
els beneficis econòmics que la seva construcció tindrà per a la ciutat de Gavà? Quina afectació 
sobre la creació de llocs de treball tindrà la posada en funcionament d’aquesta planta? Quins 
seran els mecanismes pels quals el Govern Municipal informarà als Grups Municipals i als 
ciutadans de la construcció de la planta i dels seus efectes? Quines mesures es durant a terme 
des del Govern Municipal per tal de que aquesta planta no perjudiqui ni alteri l’activitat agrària 
de la ciutat, especialment als terrenys del seu entorn? 
 
En relació a aquesta pregunta el sr. Carnero va dir que en data 20 de juny de 2012, l'empresa 
Tractament i Selecció de Residus, SA, va presentar una sol·licitud en la que demanava el canvi 
no substancial de l'activitat de la planta de selecció d'envasos i tractament de residus 
voluminosos. Per aquesta raó, es va signar un Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de 
Viladecans, l'Àrea Metropolitana de Barcelona i l'Ajuntament de Gavà a efectes de tramitar el 
corresponent expedient administratiu que garanteix que l'activitat no causarà molèsties i 
complirà amb la normativa sectorial d'aplicació. L’empresa Tractament i Selecció de Residus, 
SA, ja exerceix una activitat de planta de selecció d’envasos i trituració de fusta, a més de 
magatzem de residus elèctrics i electrònics a la planta situada a la Crta Camí Antic de Barcelona 
a València B-210, Km. 1 de Gavà a l’empara de la llicència ambiental atorgada per mitjà de 
resolució de l’Ajuntament de Gavà de data 20 de febrer de 2009. El calendari d'execució de les 
obres per a la modificació no substancial sol·licitada, és el que s'estableix a la llicència d'obres 
de sis mesos des del començament d'aquestes i en relació de l'activitat en quan l'empresa hagi 
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acabat ho comunicarà a l'Ajuntament per a la realització dels controls i inspeccions procedents. 
L’empresa Tractament i Selecció de Residus, SA, va obtenir la corresponent llicències d'obres 
municipals, i amb la documentació tècnica presentada, la Direcció General de Prevenció, 
Extinció d'Incendis i Salvaments de la Generalitat de Catalunya, l'Àrea Metropolitana de 
Barcelona, així com també l'Ajuntament de Viladecans van emetre els seus respectius informes 
favorables. Un cop, l’empresa Tractament i Selecció de Residus, SA, va presentar la 
documentació tècnica requerida en tots aquests informes tècnics municipals, l'Ajuntament de 
Gavà, mitjançant decret de data 3 d'octubre de 2013, va donar-se per assabentada de la 
comunicació prèvia de les modificacions no substancials presentada. Val a dir que aquesta 
resolució municipal queda condicionada a tota una sèrie de condicions que la societat 
Tractament i Selecció de Residus, SA, haurà de justificar en el termini d'un mes, i passat aquest 
termini sol· licitar la preceptiva inspecció.  El capteniment de l'Ajuntament ha de ser positiu i 
favorable, ja que implica la modernització de les instal· lacions i una millora important pel Medi 
Ambient i en les condicions de treball pels operaris del que s'anomena “voluminosos”. Aquesta 
modificació no substancial de la llicència, no implica la realització de cap activitat nova, sinó 
una continuïtat de la existent però adequant-se a la normativa actual, tant ambiental i de 
protecció contra incendis i al tractar-se d'una modificació no substancial d'una activitat existent, 
no es preceptiu fer el tràmit d'informació pública. Els beneficis no són tangibles, doncs 
esdevenen amb millores medi ambientals, de condicions de treball. Hem de tenir en compte que 
no es tracta d'una nova activitat, sinó que modifica positivament la planta de tractament existent 
actualment. 
 
 
Per acabar el torn del grup PP, va intervenir novament el sr. Sáez, exposant que durante los 
primeros meses de 2012, fueron muchas las sanciones impuestas per exceso de velocidad en la 
carretera C-245 a su paso por Gavà. Este caso fue tratado en Pleno Municipal a petición de 
diversos Grupos siguiendo la inquietud de muchos ciudadanos por el límite de velocidad 
máximo y por activación del radar sin previo aviso. Per tot l’anterior va preguntar: Qué 
gestiones ha realizado el Gobierno Municipal ante las administraciones competentes para que, 
tal como se anunció en el Pleno del mes de julio de 2012, se revise la velocidad máxima de 50 
km/hora en la carretera C-245 a su paso por el término municipal de Gavà y determinar la 
posible variación de la misma?  
 
El sr. Obispo va contestar que en la resposta donada en el Ple del mes de juliol de 2012 al Sr. 
Engli, entre altres coses, li va recomanar que el seu Grup Parlamentari al Parlament de 
Catalunya reclamés a la Generalitat de Catalunya explicacions per l'activació del radar sense 
previ avís, vinculat a la velocitat màxima de 50 km/hora en la carretera C-245. No sabia si 
havien fet alguna gestió i, si escau, si la seva reclamació havia tingut algun fruit. Per la nostra 
banda, --va afegir-- l'Ajuntament de Gavà, i segons la reunió mantinguda amb la Direcció 
general de Trànsit, s'actua sobre la base del respecte als límits establerts en el repartiment de 
competències vigent, i les competències executives en trànsit en vies interurbanes corresponen a 
la Generalitat de Catalunya i són exercides pel Servei Català de Trànsit en el marc d'actuació 
per ell definit. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal d’ERC-EV-IxG 
on els seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
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En un primer prec, el sr. Jordi Calatayud, regidor de l’esmentada formació política va posar com 
a antecedents que al Ple de gener d’aquest 2013, tots els grups municipals menys el PP vam 
aprovar, una moció presentada i impulsada per ERC-EV-IxG, en què es reclamava a la 
Generalitat que prioritzés determinats serveis de sanitat i educació a la nostra ciutat. Per fer-ho 
possible, reclamàvem que s’atorgués un major sostre d’endeutament a la Generalitat. 
Consideràvem infraestructures prioritàries l’Hospital de Viladecans, ubicar el tercer CAP per a 
Gavà Mar, el començament de les obres del IES Bruguers i la conversió de l’Escola Gavà Mar 
en institut–escola. Malauradament, la negativa del govern espanyol a permetre un major sostre 
de deute a la Generalitat per al 2013 va impedir l’aprovació de pressupostos, i per tant les 
inversions reclamades s’han posposat. Ara, de cara al 2014, entrarem a una negociació de 
pressupostos, i ja avancem que el nostre grup parlamentari presentarà les esmenes necessàries i 
defensarà que s’hi incloguin les inversions esmentades, tot buscant fórmules flexibles de 
finançament que permetin fer realitat aquestes infrastructures i serveis necessaris. Entre les 
fórmules flexibles de finançament que existeixen, i que s’han aplicat amb èxit en altres 
municipis, hi ha la possibilitat que els Ajuntaments o altres institucions locals com la Diputació 
avancin els diners per construir equipaments necessaris. Així, per exemple, l’Ajuntament de 
Montornès del Vallès, governat per ICV, ha pogut estrenar un nou institut de secundària perquè 
ha avançat el finançament, o Tarragona, governada pel PSC, pot disposar d’una moderna Escola 
Oficial d’Idiomes perquè ha costejat l’edifici, o Castelldefels, governat pel PP, ha acordat amb 
la Generalitat cofinançar la creació de l’Institut-Escola Josep Guinovart. Per tant, hi ha 
exemples concrets en què el compromís municipal ha permès avançar en la construcció 
d’equipaments escolars o sanitaris. Atès que el govern municipal va tancar l’exercici anterior 
amb un superàvit de mes de dos milions d’euros, tenint en compte la liquidació del pressupost 
presentada a aquest plenari, i que l’Ajuntament ha rebut diners de l’Àrea Metropolitana per a 
inversions, i a més pot explorar amb la Diputació de Barcelona l’obtenció de finançament a baix 
cost per a infrastructures o edificis singulars. Per tot això, va formular el següent prec: Instem el 
govern local a posar-se d’acord amb el govern de la Generalitat de Catalunya per trobar 
formules de finançament flexibles que permetin iniciar de forma immediata la construcció del 
nou IES Bruguers i de l’Institut-escola de Gavà Mar, avançant en tot o en part el finançament 
necessari per fer-ho possible. 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde, va respondre que l’Ajuntament de Gavà, el mes 
d’octubre de 2010, va signar un protocol de col· laboració amb el Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya on es recollien diferents actuacions en matèria educativa a la 
nostra ciutat, entre elles la construcció del nou IES Bruguers i la transformació de l’escola de 
Gavà Mar en Institut Escola. Aquest compromís es va reforçar a l’abril del 2011, amb la cessió 
de sòl per a la construcció de l’Institut – Escola Gava Mar-. El setembre de 2011 el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya comunica que l’IES Bruguers està 
adjudicat i que l’execució està pendent de dotació econòmica.  I aquesta és també la resposta de 
la consellera d’Ensenyament en seu parlamentària. Davant aquests fets, l’Ajuntament seguirà 
insistint en la materialització d’ambdós compromisos, cercant les fórmules viables que faci 
falta, tot atenent a les disposicions i capacitats pressupostàries.   
 
 
El regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, sr. Andreu Pérez, va realitzar un nou 
prec exposant el següent: Hem tingut notícies que aquest estiu, a mitjan juny, es va efectuar una 
reunió entre responsables polítics municipals i diversos comandaments del cos de la policia 
municipal, en el transcurs de la qual es van elevar diverses queixes per una inadequada gestió 
dels recursos humans del cos, i es va arribar a qüestionar la continuïtat d’algun responsable 
polític municipal. Així mateix, se’ns ha explicat que, en aquesta reunió, es va acordar elaborar 
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un document de treball en què s’especifiquen els problemes concrets que provoquen inquietud, 
malestar i desmotivació a la plantilla, que va ser remès al govern local a principis de setembre. 
Es dóna la circumstància, a més, que enguany, per primera vegada en els darrers temps, que 
l’Ajuntament no ha commemorat la festivitat patronal de la policia municipal, que té lloc el 29 
de setembre. Entenem que es tracta d’un tema delicat, ja que d’una banda afecta les relacions 
laborals dels agents com a empleats municipals, i d’altra afecta un servei bàsic com és el de la 
seguretat ciutadana. Per tant, i més enllà dels aclariments que ara vulguin donar, formulem el 
següent prec: Que es convoqui amb urgència una reunió de junta de portaveus en què: se’ns 
expliquin els detalls d’aquesta situació, les causes que l’han provocat i les queixes concretes del 
col·lectiu d’agents de la policia municipal; i es discuteixin entre tots els grups les mesures que 
cal adoptar per solucionar les queixes dels agents i millorar el clima laboral al cos. 
 
 
En relació al seu prec --respongué el sr. Obispo--  dir que fins el moment s’han mantingut tres 
reunions, una amb representació política i dues de caràcter tècnic, en les que s’han tractat 
obertament  tots els problemes i inquietuds que afecten a la plantilla. Com a resultat d’aquestes 
converses ja s’estan estudiant propostes concretes. Alguna d’aquestes inquietuds són fruit de la 
percepció subjectiva de la situació, d’altres,  conseqüència de les limitacions impulsades per 
legislació vigent,  mentre que la majoria de les mateixes cal situar-les en el marc de la 
negociació de les condicions de treball comunes al personal de l'Ajuntament de Gavà. Quant a 
la commemoració de la festivitat patronal de la policia municipal,  la informació que el cap de la 
policia va recollir al respecte mostrava l'escassa voluntat del cos de policia de participar 
enguany en la celebració d'un acte institucional i, per tant, es va optar per desestimar la seva 
realització. És evident que ens trobem en una conjuntura en que les relacions laborals són 
difícils, però això no és motiu per pensar que els serveis de seguretat no vinguin realitzant-se 
amb la màxima professionalitat per part dels agents.  No dubti que per part nostre, tenim la 
ferma voluntat de consolidar un espai per a la reflexió i per l'acord  que permeti superar una 
situació que s'ha originat fonamentalment amb l'aplicació del Reial Decret-Llei 20/2012, la 
legislació en vigor i la conjuntura econòmica actual.  
 
 
Va tornar a prendre la paraula el sr. Calatayud, aquest cop per fer una pregunta, recordant que 
històricament sempre s’havia aprofitat que el centres educatius de primària estaven tancats per 
realitzar obres de manteniment i millora dels edificis escolars. Aquestes intervencions es 
realitzaven per solucionar situacions que, sense ser urgents, afavorien el funcionament dels 
centres o donaven resposta a millores per a desenvolupar la tasca educativa o millorar els 
serveis oferts. De fa uns anys que aquestes actuacions han estat eliminades o molt reduïdes en la 
seva quantia i importància. Aquestes actuacions es finançaven al 50% per la Generalitat i 
Ajuntament. La Generalitat ha retallat la seva part, cosa que mereix la nostra més severa crítica.  
Però amb aquesta excusa, ens temem que l’Ajuntament també hagi aprofitat per reduir la seva 
aportació, i això no ens sembla correcte, ja que el manteniment dels edificis escolars també és 
competència municipal. Per aquest motiu, va preguntar: Quines obres d'estiu de millora o 
manteniment dels centre educatius s'han realitzat aquest estiu, finançades directament per 
l’Ajuntament? En cas que s’hagin fet obres o actuacions de millora, en quins centres educatius 
s’han realitzat, i quin ha estat el seu cost, detallat obra a obra i centre a centre?  A banda de les 
obres i accions de manteniment pagades per l’Ajuntament, hi ha hagut algun finançament extra 
per part d’altres administracions, com ara la Diputació, l’Àrea Metropolitana o la mateixa 
Generalitat? En cas afirmatiu, quin és el detall de l’aportació de cada administració? 
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En relació a aquesta pregunta la sra. Maite Martí, regidora, va contestar el següent: Com vostès 
saben el manteniment dels centres de la nostra ciutat és una tasca compartida amb la Generalitat 
de Catalunya. Ja fa alguns anys que la Generalitat de Catalunya ha deixat d’aportar recursos per 
aquesta funció. L’Ajuntament, no obstant, ha seguit donant suport als centres educatius en 
aquelles necessitats que han sorgit i que ha estat possible fer-hi front, tant tècnica com 
pressupostàriament. 
 
 
En una nova pregunta el regidor del grup d’ERC-EV-IxG, sr. Pérez, digué que per a l'any en 
curs l'ajuntament va posar en marxa un pla d'ocupació per tal d'ajudar emprenedors, empreses i 
empresaris a contractar persones en atur. Aquest pla es va fer amb l'ajuda de l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona, dintre del programa de Suport a les Polítiques Socials Municipals 
per al període 2012-2015.  L'Ajuntament va oferir a les empreses del conjunt de l'àrea 
metropolitana de Barcelona una subvenció per contractar durant sis mesos persones 
desocupades, que portessin com a mínim sis mesos empadronades a Gavà i que estiguessin 
registrades a l'Oficina de Treball de la Generalitat com a demandants d'ocupació. En el seu 
moment ja vam valorar positivament el projecte, i creiem necessària la seva continuïtat. 
Finalment, va formular la següent pregunta: Del total pressupostat inicialment, quina és la 
despesa compromesa en les ajudes atorgades efectivament, i que no han renunciat per motius 
diversos? A què està previst destinar la diferència que resta entre la quantitat inicialment 
pressupostada i la compromesa efectivament? S’haurà de retornar la part de la subvenció rebuda 
de l’AMB i no gastada? O es farà algun programa de contractacions directes d’urgència fins a 
exhaurir el crèdit disponible? De cara al futur exercici, hi ha intenció de prorrogar el programa 
d’ajuts 6+6? 
 
La sra. Sánchez li va respondre el següent: el total del import de la subvenció del 6+6 és de 
398.550,00 €. El total de les subvencions aprovades a empreses ésa de 356.915,15 €. El que 
restava sense gastar és la quantitat de 41.634,85 €. Aquesta quantitat, 41.634,85€, s'afegirà a la 
subvenció que, amb la mateixa finalitat, atorgarà l'Àrea Metropolitana de Barcelona dins del 
programa de Suport a les polítiques Socials Municipals pel període 2014/2015. Tenint en 
compte el que li acabo de explicar i el bon resultat que ha tingut el innovador programa 6+6 de 
l'Ajuntament entre les empreses i els treballadors, és molt evident la continuïtat d'aquest 
projecte l'any 2014/2015. Actualment estem treballant amb les noves bases de la subvenció que 
properament presentarem als portaveus dels grups municipals. 
 
 
La darrera intervenció del representant d’ERC-EV-IxG va consistir en una pregunta, a  la part 
expositiva de la qual el sr. Pérez exposava que hem tingut coneixement, que al número 78 de la 
Rambla de Gavà (antic Bazar el Regalo) l’empresa EGASA XXI S.A ha sol· licitat llicència a 
l’Ajuntament per a ubicar-hi un establiment de jocs i apostes i bar. Aquesta projecte ha creat 
malestar i desconfiança entre els veïns, sobretot per la por que un establiment d’aquest tipus 
pugui generar una dinàmica d’incivisme, sorolls sobretot en hora de descans nocturn, i 
inseguretat al seu entorn. A més hi ha la lògica temença que pugui degradar l’ús residencial 
d’una via cívica tan emblemàtica com la Rambla, que esdevé camí escolar de nens i adolescents, 
i principal ruta d’accés a la Torre Lluc zona d’esbarjo infantil a molt poca distància de l’edifici 
on es vol instal· lar aquest saló de jocs i apostes. Per la qual cosa va formular la següent 
pregunta: En quina part del procés administratiu ens trobem? Té permís de la Direcció General 
de Tributs i Jocs de la Generalitat? Ha obtingut ja la llicència d’obertura i llicència d’activitats? 
Li falta algun permís? Quina és la posició del govern local davant aquesta sol·licitud d’obertura 
d’una casa de jocs i apostes a la Rambla, amb bar inclòs? S’ha valorat l’impacte negatiu que pot 
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tenir aquest establiment en aquesta zona residencial transitada i emprada com espai de lleure per 
molts infants i adolescents de la ciutat durant tots els dies de la setmana? Quines mesures 
preventives té previst adoptar el govern municipal per tal d’evitar la degradació de la 
convivència i el civisme en aquesta part de la Rambla? 
 
 
En relació a l’esmentada pregunta, la sra. Sánchez va respondre el següent: Actualment 
l'expedient administratiu es troba en informació pública, (edicte penjat per un període de 30 dies 
al tauler d'anuncis de l'Ajuntament de Gavà) i informació veïnal. El 24 de maig de 2013 (RS 
4512) es va remetre a la Direcció General de Tributs i Jocs de la Generalitat de Catalunya 
l'expedient administratiu per tal informin al respecte. A data d'avui encara no hem rebut 
l'esmentat informe. Atès que l'expedient administratiu està en tramitació a data d'avui, el 
sol·licitant no ha obtingut la prèvia i preceptiva llicència municipal recreativa per exercir 
l'activitat. La concessió de les llicències per part de les Administracions locals és una potestat 
reglada, raó per la qual si el sol·licitant compleix amb tots els requisits exigits per la normativa 
sectorial i l'ús de l'activitat es compatible amb el planejament urbanístic, la sol· licitud s'ha 
d'atorgar necessàriament un cop tramitat l'expedient administratiu, tal i com s'està fent en aquest 
cas. En data 24 de maig de 2013, quan es va remetre l'expedient administratiu a la Generalitat de 
Catalunya, s'incloïa l'informe relatiu a la incidència en el medi social i urbà i a les possibles 
repercussions que la instal· lació del saló del joc pot tenir sobre la infància i la joventut, que 
conclou: Exposada aquestes situacions i característiques de l'entorn que envolta aquesta adreça 
concreta, es valora poc adequada la instal·lació d'un saló de joc atès el fet de la quotidiana 
presència d'infants i joves al voltant d'aquesta adreça, ja sigui diàriament per accés al Parc de la 
Torre Lluch, ja sigui com accés als centres educatius esmentats. No obstant això, com ja s'ha dit, 
l'Ajuntament no pot denegar aquesta sol· licitud de llicència quan l'interessat compleix amb els 
requisits establerts per la normativa sectorial d'aplicació i el seu ús és compatible amb el 
planejament urbanístic. Amb la tramitació de l'expedient administratiu, precisament, el que es 
persegueix és garantir que l'exercici de l'activitat no causarà molèsties i que es farà conforme 
amb la normativa que li sigui d'aplicació. Val a dir, que abans d'iniciar l'activitat, aquesta serà 
inspeccionada per part dels serveis municipals, i un cop en funcionament també l'Ajuntament 
vetllarà que el seu exercici no causi molèsties a la convivència i sigui respectuosa amb l'entorn 
urbà.  
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular 
oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre 
hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, va posar com a antecedents que se da la circunstancia de que 
muchos de los equipamientos públicos no disponen de una batería propia de recogida selectiva 
de residuos, dentro de sus instalaciones, como por ejemplo en el caso de Can Torelló, donde 
sólo existen contenedores de banales y cuando se realiza un evento deportivo estos quedan 
colapsados de todo tipo de residuos. Por este problema nos han llegado quejas, ya que en las 
instalaciones de Can Torelló no se dispone de contendores para recogida selectiva y no se puede 
hacer la separación de residuos para su reciclaje. Por otro lado, hay otros equipamientos 
públicos y concesiones municipales donde disponen de espacio dentro de sus instalaciones para 
ubicar una batería de recogida selectiva y que al no disponer de los mismos dentro, utilizan los 
medios instalados en la vía pública causando el llenado de los contenedores provocando 
suciedad en las calles y dificultando el reciclaje a los vecinos colindantes. Con el fin de 
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conseguir mejorar nuestro medio ambiente y fomentar el buen uso de medios de reciclaje. Per 
tot l’anterior va pregar el següent: Que se instale en Can Torelló una batería de contenedores 
para los diferentes tipos de residuos, así como también en todos los equipamientos públicos y 
concesiones municipales que dispongan de terreno suficiente para ello y de una entrada 
habilitada para el acceso de los vehículos de recogida. 
 
Les instal·lacions esportives de Can Torelló --va indicar el sr. Obispo-- contaran en breu amb 
una àrea completa de recollida segregada de residus, posant, a més, a la disposició dels usuaris 
els recursos necessaris perquè aquesta pugui realitzar-se correctament. Al mateix temps, s'està 
realitzant una revisió de la gestió interna dels residus en cada equipament municipal amb la 
finalitat que la recollida de cada fracció sigui el més efectiva possible. 
 
 
En un altre prec, el sr. Ibáñez, va deixar palès que hemos detectado que la gran afluencia de 
público en la instalación deportiva de Can Torelló lo cual deriva en problemas de tráfico los 
fines de semana y también determinados días laborables. El problema del tráfico se produce al 
finalizar los eventos deportivos, entrenamientos, etc. cuando los asistentes a estos intentan salir 
todos a la vez del recinto de Can Torelló, incidiendo gravemente y creando situaciones de 
peligro tanto para ellos como para los vehículos, peatones, ciclistas, etc que circulan por la 
Avenida del Mar. Nos alegramos que el deporte en nuestro municipio sea un éxito de 
participación, y para conseguir que este éxito siga siendo fructífero. Va formular el següent 
prec: Que desde el ámbito de Gobernación, Mobilidad y Mantenimiento de la Ciudad se estudie 
e implemente la solución a este problema de seguridad vial y que mientras tanto se asigne a la 
salida de los eventos deportivos una dotación de Policía Municipal que regule y dirija el tráfico 
del mismo modo como se viene haciendo en la entrada salida de los centros de enseñanza. 
 
El sr. Obispo va respondre entenia que la zona està perfectament senyalitzada. De fet els usuaris 
del recinte disposen de visibilitat i s'autorregula el trànsit de manera correcta encara que amb 
precaució. No obstant això i de manera puntual, quan és necessari, la policia duu a terme un 
serveis específics en aquesta instal·lació. 
 
 
En un tercer prec, el regidor de C’s, va enunciar que la formació política que representa ha 
detectado que a lo largo de  la Avenida Beltran i Güell y en la Avenida del Mar, sólo hay 5 
papeleras, todas ellas ubicadas en el tramo comprendido entre la primera rotonda de la Avenida 
del Mar y la entrada a las instalaciones deportivas de Can Torelló.  Dado que esta vía es de gran 
utilización tanto para la ida/vuelta a la playa como también como zona deportiva para 
corredores y ciclistas. Per tot l’anterior va fer el següent prec: Que se instalen papeleras en 
aquellos tramos de las avenidas del Mar i Bertrán i Güell que hoy carecen de ellas. 
 
Com no pot ser d'una altra manera, --li digué el sr. Obispo-- coincidim amb vostè que en 
l'Avinguda Bertan i Guell i la del Mar registren una gran quantitat d'usuaris i usuàries. Aquest 
intensiu ús del vial pot implicar, també, una concentració de desaprofitaments en algunes 
franges horàries de la setmana; no obstant això els nostres serveis de neteja que actuen amb 
regularitat, no han detectat greus problemes en aquest sentit, segurament a causa que en, aquest 
cas, el civisme dels nostres ciutadans/as és correcte. Per això no s'ha plantejat augmentar el 
nombre de papereres .  
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Tot seguit es va passar a una pregunta en la que el sr. Ibáñez exposà que en el pasado GTTR nº 
28 de fecha 12/06/2012 el representante del ayuntamiento de Castelldefels presentó el proyecto 
05-23 realizado por la Oficina Municipal de Seguimiento y Control del Aeropuerto (OMSICA) 
de dicho ayuntamiento.  Habiendo tenido conocimiento de que la tercera semana del presente 
mes de octubre el alcalde de dicha población vecina ha enviado a Alcaldía de Gavà un dossier 
con información sobre el Proyecto 05-23, conteniendo un folleto y un DVD, formulamos la 
siguiente pregunta: ¿Cuál es la posición del equipo de gobierno ante esta propuesta del 
Ayuntamiento de Castelldefels para reducir el ruido de los aviones? ¿Consideran que podría 
contribuir a disminuir el impacto acústico del aeropuerto en la zona de Gavà Mar? 
 
La resposta a l’esmentada pregunta va anar a càrrec del sr. Carnero qui digué el següent: 
Efectivamente, se recibió en Alcaldía un dossier sobre el Proyecto 05-23 que plantea el 
Ayuntamiento de Castelldefels. En relación a esta iniciativa, cuando se hizo pública en el mes 
de junio del año pasado, el alcalde de Gavà ya manifestó claramente que lo que corresponde en 
estos momentos es trabajar para mantener y mejorar el sistema de pistas segregadas, y esta 
debería ser la prioridad para todos. Lo que hay que hacer es sumar esfuerzos para blindar el 
único modelo que garantiza el control del impacto acústico en estos momentos. Lo que no 
parece oportuno es plantear propuestas que sólo resuelven parcialmente un problema, que 
romperían unilateralmente los equilibrios existentes y que se perfilan a medio o largo plazo y 
con costes muy elevados. 
 
 
En una darrera pregunta, el sr. Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, posar com a 
antecedents que en el pasado Pleno del mes de septiembre ya nos interesamos por el estado de la 
maquinaria de limpieza de nuestra ciudad y la incidencia que ello tiene en la limpieza de las 
calles y retirada de basura. Ahora nos llegan informaciones de que tanto el camión destinado a 
la limpieza de contenedores pequeños como el de la limpieza de los grandes están estropeados, 
alguno desde hace tiempo y de manera bastante reiterativa. Per tot això, va preguntar: ¿Es cierto 
que Gavà no ha dispuesto de ningún servicio  lava-contenedores por estar los dos camiones 
inoperativos? Desde inicios del mes de julio 2013 ¿cuantos días han estado operativos y cuantos 
fuera de servicio cada uno de ellos bien por avería bien por mantenimiento? 
 
El sr. Obispo va respondre que el vehicle de rentat de contenidors s'ha vist afectat per diverses 
avaries que han alterat la prestació habitual del servei. No obstant això, davant aquestes 
situacions, es reforcen els controls per detectar i procedir a la neteja dels contenidors que ho 
requereixin mitjançant recursos alternatius. El vehicle de rentat de contenidors de la fracció 
orgànica es troba en reparació des del dia 17 de juliol, data a partir de la qual s'està procedint a 
una modificació de la maquinària que permetrà perllongar la vida útil del vehicle i millorar la 
qualitat del servei. Per la seva banda, des del mes de juliol, el camió renta-contenidors de 
càrrega lateral ha estat fora de servei un total de 34 dies per qüestions de manteniment i avaries. 
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit el sr. alcalde va cedir el 
torn al grup municipal de CiU, per tal que, si volia, fes alguna pregunta o prec de manera oral 
atès que no havia esgotat la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar.  
 
Tot seguit va intervenir el sr. Castellano, regidor i portaveu del grup municipal de CiU, qui va 
manifestar que per tal de no allargar la sessió del Ple atès que avui es realitzaven dues sessions, 
la formació política que representa havia optat per fer els precs i preguntes in voce amb el 
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desavantatge de no tenir les contestes fins la propera sessió plenària però amb la bona intenció 
de contribuir a fer que la durada de la sessió no es dilatés en excés. 
 
La primera pregunta que va formular era en relació als rumors que hi havia a la ciutat en quant 
al volum existent de treballadors municipals que hi havia a l’Ajuntament de Gavà en el darrer 
any i en l’actual. En aquest sentit va demanar s’informés de quantes jubilacions s’havien 
produït, quants contractes s’havien rescindit per haver expirat el termini i si s’havia reposat el 
personal, així com els acomiadaments que s’havien produït per decisió de l’ajuntament. 
 
En una nova pregunta, també a càrrec del sr. Castellano, digué que en relació a la política o 
manera gestionar els mitjans de comunicació local. En el darrer Ple municipal ja va deixar palès 
el malestar del seu grup per no haver-se atès de forma plural les intervencions de tots els grups 
parlamentaris al Parlament de Catalunya en referència al posicionament de la Generalitat envers 
una qüestió que afectava a la ciutat de Gavà. En aquesta ocasió volia mostrar novament la seva 
preocupació --atesa la reincidència-- per com els mitjans de comunicació local tractaven les 
qüestions que incumbien a la ciutat, posant com a exemple les mobilitzacions realitzades amb 
motiu de l’Hospital de Viladecans i preguntant perquè els mitjans de comunicació local només 
havien transmès els posicionaments de l’equip de govern deixant de banda el comunicat de 
premsa que va emetre l’Institut Català de la Salut. 
 
Va tornar a intervenir per deixar constància del neguit originat a causa d’uns incidents arran de 
la visita d’un equips francesos de beisbol a la nostra ciutat amb la intenció d’intercanviar 
tècniques d’esport, projectes, fer competició, promocionar la ciutat, incentivar la participació 
esportiva, etc. En aquest sentit, va assenyalar que semblava ser que havien hagut problemes amb 
el club local. Per aquest motiu va preguntar si era veritat que hi havien hagut problemes amb 
l’entitat local, si aquestes problemes eren deguts a que l’ajuntament de Gavà no havia volgut 
col·laborar amb l’esdeveniment, i si l’ajuntament havia emès factures per despeses a aquesta 
entitat. 
 
En una quarta pregunta, el sr. Castellano va demanar que bé en una Junta de Portaveus, bé en el 
proper Ple municipal o bé en una reunió amb el regidor de Comerç i Promoció Econòmica 
s’informés als grups municipals en relació a la campanya de Nadal que tenia prevista o pogués 
estar preparant l’ajuntament en el sentit de quines eren les actuacions a realitzar, si hi havien 
novetats i quines eren les mesures que l’equip de govern tenia pensat adoptar per tal de 
dinamitzar el comerç en dites dates.    
 
Per concloure, en relació amb el nou projecte del mercat municipal Mercagavà, el qual havia 
estat debatut en el si de la Comissió Informativa, i davant la manca d’instal·lacions esportives a 
la ciutat valoraven molt positivament el manteniment de les pistes esportives existents a la part 
superior de l’equipament, alhora que va fer un prec en el sentit de que dites instal·lacions fossin 
cobertes per ajudar a reduir la demanda existent per jocs esportius escolars i al mateix temps en 
èpoques d’hivern amb fred o pluja no s’haguessin d’aturar les competicions esportives.  
 
 
El sr. alcalde va respondre-li que els precs i preguntes serien contestats en la propera sessió 
plenària a excepció del darrer prec en el que va confirmar la voluntat de dotar a la darrera planta 
del mercat una instal·lació esportiva el més desenvolupada possible, amb cobertura, vestuaris, i 
també actuar en la pista intermitja que hi ha entre la sala de barri  i el camp de futbol per tal de 
deixar acabada la zona esportiva del nord de la ciutat. Per aquest motiu s’està mirant de tramitar 
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una sol· licitud extraordinària de subvenció a la Diputació de Barcelona per tal de finançar el 
conjunt d’aquesta actuació. 
 
 
A continuació el sr. l’alcalde va indicar que hi havia una pregunta i un prec efectuats de manera 
oral en l’anterior Ple per part del grup municipal de CiU, donant la paraula al sr. Víctor Carnero, 
1r tinent d’alcalde, per tal de respondre a la pregunta. 
  
El sr. Carnero en relació al comentari sobre l'expressió de qualsevol posicionament polític, va 
respondre el següent: sí, clar que s'han d'expressar tots els posicionaments polítics. Però és 
igualment clar que els professionals dels mitjans de comunicació tenen el criteri periodístic 
adequat per determinar el format d'una informació, i així s’ha de respectar. Com ja li vam dir, en 
el cas a què vostè feia referència els mitjans, efectivament, van recollir opinions dels diferents 
grups parlamentaris, però van valorar que la informació publicada apareguessin les declaracions 
dels representants d'Esquerra Republicana i del Partit dels Socialistes, perquè van ser els que 
van presentar la Proposta sobre el tercer CAP a Gavà. Els mitjans locals són un servei públic 
que informa sobre els afers que afecten els ciutadans, i que recullen a més la pluralitat política. 
Però han de seguir criteris raonables, no polítics, a l'hora d'organitzar i difondre tots els 
continguts. Vostè sap perfectament que això passa arreu, i sense anar més lluny, als mitjans 
públics de la Corporació Catalana de Ràdio i Televisió, on el debat sobre la pluralitat política és 
sens dubte important i sovint polèmic. 
 
Ple que feia al prec relatiu als fanals que no funcionaven al Parc del Mil·leni va ser el sr. 
Obispo, tinent d’alcalde, qui va respondre que efectivament l’Ajuntament te detectades dues 
zones del Parc del Mil·leni on, degut als robatoris del conductor elèctric, durant la nit no 
s’encenen tots els punts de llum. Per això PRESEC té programades les actuacions que una 
vegada prioritzades entre d’altres casos, resolguin aquesta problemàtica 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA CONJUNTAMENT P ELS GRUPS 

MUNICIPALS DEL PSC I D’ICV-EUiA EN SUPORT DE LA QUA LITAT DE 
L’EDUCACIÓ SECUNDÀRIA A GAVÀ.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pels grups municipals del PSC i ICV-
EUiA, en suport de la qualitat de l’educació secundària a Gavà, declaració que, després del 
debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
PRIMER .- Expressar la profunda preocupació de la ciutat de Gavà per la situació i les 
perspectives de l’ensenyament de Secundària a la nostra ciutat i reiterar les demandes 
expressades pel Ple Municipal de l’Ajuntament de Gavà i per diferents resolucions del 
Parlament de Catalunya sobre la necessitat de prioritzar la reforma de l’IES Bruguers i la 
transformació de l’Escola Gavà Mar en un institut – escola. 
 
SEGON.- Demanar al Govern de  la Generalitat de Catalunya que destini en el pressupost 2014 
una partida per a iniciar les obres de la  reforma integral de l’Institut Bruguers i la creació d´ un 
Institut-Escola al barri de Gavà Mar. 
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TERCER.- Instar  al Departament d’Educació de  la Generalitat de Catalunya que acompleixi 
els compromisos adoptats sobre aquests dos projectes i expressats  al protocol de col· laboració 
de l’any 2010 amb l’Ajuntament de Gavà per la corresponsabilització en el període 2010-2014. 
 
QUART .- Fer trasllat d’aquests acords a la Sra. Irene Rigau, Consellera d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya ; als grups del Parlament de Catalunya; a l’AMPA i direcció de 
l’escola Gavà Mar, IES Bruguers i  IES Calamot; a la Federació d’AMPA de Gavà. 
 
Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG s’havia presentat una esmena a la Declaració 
Política, la qual no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir dos (2) vots a favor 
(ERC-EV-IxG), setze (16) vots en contra (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 1 C’s) i tres (3) 
abstencions (CiU).  
 
La Declaració política va ser aprovada per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), dos (2) 
en contra (ERC-EV-IxG), i vuit (8) abstencions (4 PP, 3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot 
favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
Va intervenir la sra. Raquel Sánchez, tinenta d’alcalde del PSC, per dir que la Declaració 
Política presentada en suport de la qualitat de l’educació secundària a Gavà buscava resoldre el 
neguit sobre quina havia de ser la correcta planificació de l’oferta pública de l’educació 
secundària a la nostra ciutat juntament amb l’anàlisi de les infrastructures existents. Va recordar 
que en moltes ocasions s’havia reiterat a la Generalitat de Catalunya la necessitat de que 
complís els compromisos assolits en el seu dia. En relació a l’educació secundària, per una 
banda, de l’Institut Bruguers, en el qual s’havia abordat de manera puntual alguna reforma però 
que necessitava una nova construcció i així ho havien acordat amb la Generalitat l’any 2011. Per 
altra, l’institut-escola de Gavà Mar, el qual va néixer per donar resposta a la continuïtat dels 
alumnes de primària d’aquell barri i on l’ajuntament havia fet la cessió dels terrenys necessaris 
per a la seva edificació. Per tant, considerava que ara era el moment de tirar endavant aquests 
equipaments cabdals per a l’educació secundària de la nostra ciutat i per això es demanava a la 
Generalitat que fes efectiu el compromís adquirit. 
 
A continuació va passar a llegir els acords de la part dispositiva de la Declaració Política, si bé, 
el contingut íntegre de la mateixa era el següent:  
 

Invertir en educació és invertir en qualitat, ara i per al futur, per tenir una ciutat i 
un país millor preparat i amb capacitat per afrontar la crisi econòmica i fomentar 
ocupació. Per aquest motiu, per a Gavà, la correcta planificació de l´oferta 
pública a l´educació secundària, així com la suficient dotació de centres és cabdal 
per als interessos del nostre municipi. Ha d´anar més enllà de mesures 
provisionals a fi de garantir la qualitat de l´ensenyament als joves de Gavà. 
 
L´alcalde, el govern municipal, el Ple i els grups polítics de l´Ajuntament, així com 
la ciutadania de Gavà han expressat al Govern de la Generalitat de Catalunya, de  
manera reiterada i a través de diferents instàncies, una profunda preocupació 
col·lectiva per la situació actual i per les perspectives de l´ensenyament de 
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Secundària a la ciutat. S´ha insistit  institucionalment i també des  de les diferents 
forces polítiques i  des de diversos col·lectius  en la necessitat urgent  de fer 
possible la reforma integral de l´Institut Bruguers i la creació d´un Institut- Escola 
al barri de Gavà Mar.  

El Departament d’Educació de la Generalitat de Catalunya va valorar fa uns anys 
l’estat de l’Institut Bruguers de Gavà i va optar per la construcció d’un centre nou, 
per tal de dotar la comunitat educativa d’un espai condicionat tant pel que fa a 
l’equipament com per motius de seguretat. Un projecte que compta amb el suport 
de la comunitat educativa del centre i del municipi.  En el transcurs dels darrers 
anys diferents resolucions aprovades al Parlament de Catalunya han instat el 
Govern de la Generalitat a prioritzar aquestes obres. Tot i així, el proppassat 3 
d´octubre una nova proposta de Resolució on es demanava la incorporació d´una 
partida al pressupost de la Generalitat per a tirar endavant el projecte va ser 
rebutjada. Únicament va ser aprovat el lliurament a la comunitat educativa de 
l´IES Bruguers d´una còpia de l´informe realitzat per la Generalitat d´avaluació de 
l´edifici i del qual els representants del centre no tenen informació. 

Respecte el projecte de conversió de l´actual escola Gavà Mar en un Institut 
Escola, neix com a resposta a la necessitat de donar continuïtat a l´alumnat de 
primària d´aquest barri, demanda compartida per les famílies de l´actual escola i 
també per  la comunitat educativa. La iniciativa també ha rebut un ampli suport i 
s´han fet diferents iniciatives associatives com per l´Ajuntament de Gavà i les 
forces polítiques. Un suport municipal que també es concretà en l´acord del Ple 
Municipal (any 2011) oferint  a la Generalitat de Catalunya una parcel·la al costat 
de l´escola actual, per a fer possible el projecte.   
 
Cal destacar també la unanimitat de tots els grups polítics municipals que va obtenir 
la declaració política promoguda per l´AMPA de l´Escola Gavà Mar i aprovada al 
Ple Municipal  de suport per a la conversió d´aquest centre educatiu en un Institut-
Escola. Així mateix, al Parlament de Catalunya s´han aprovat diferents resolucions a  
fi d´iniciar la implantació d´aquest equipament. 
 
Atès que per a  l´Ajuntament de Gavà  les dificultats econòmiques de les 
institucions obliguen, ara més que mai, a prioritzar les inversions pressupostàries, 
atenent les competències de cada institució i d´acord a les necessitats ciutadanes 
més essencials com ara els equipaments d´ensenyament obligatori. Atès, així 
mateix, que per a l´Ajuntament de Gavà cal posar l´accent en prioritzar necessitats 
ciutadanes com ara el nou Institut Bruguers i l´Institut escola Gavà Mar. 
 
Atès que la construcció del  nou Institut Bruguers i l´Institut escola Gavà Mar 
constitueixen dos projectes bàsics per la millora de la qualitat de vida de 
l´educació secundària a Gavà i que  han obtingut pronunciaments polítics 
compartits per la pràctica totalitat dels grups municipals i que per fer-los realitat 
l´Ajuntament ja va procedir a  tramitar la cessió dels espais necessaris. 
 
És per aquest motiu que els grup municipals del PSC i  d'ICV-EUiA  proposem al 
Ple Municipal l´adopció dels següents  
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ACORDS 

PRIMER.- Expressar la profunda preocupació de la ciutat de Gavà per la situació 
i les perspectives de l´ensenyament de Secundària a la nostra ciutat i reiterar les 
demandes expressades pel Ple Municipal de l´Ajuntament de Gavà i per diferents 
resolucions del Parlament de Catalunya sobre la necessitat de prioritzar la 
reforma de l´IES Bruguers i la transformació de l´Escola Gavà Mar en un institut 
– escola. 

SEGON.- Demanar al Govern de  la Generalitat de Catalunya que destini en el 
pressupost 2014 una partida per a iniciar les obres de la reforma integral de 
l’Institut Bruguers i la creació d´ un Institut-Escola al barri de Gavà Mar. 

TERCER.- Instar  al Departament d´Educació de  la Generalitat de Catalunya que 
acompleixi els compromisos adoptats sobre aquests dos projectes i expressats  al 
protocol de col·laboració de l´any 2010 amb l´Ajuntament de Gavà per la 
corresponsabilització en el període 2010-2014. 

QUART.- Fer trasllat d´aquests acords a la Sra. Irene Rigau, Consellera 
d´Ensenyament de la Generalitat de Catalunya ; als grups del Parlament de 
Catalunya; a l´AMPA i direcció de l´escola Gavà Mar, Ies Bruguers i  Ies 
Calamot; a la Federació d´AMPA de Gavà. 

Seguidament, va prendre la paraula la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde del grup d’ICV-
EUiA, per expressar que l’educació secundària no era un tema nou atès que mitjançant diferents 
resolucions adoptades en seu parlamentària i plenària havien demanat que la nostra ciutat veiés 
coberta la seva demanda. Demanda, per un costat, històrica, com era la de la construcció de 
l’IES Bruguers i, per altre, la petició de l’edificació del nou equipament a Gavà Mar. 
Equipaments que s’haurien de poder fer realitat l’any 2014, en atenció al compromís adquirit en 
el seu dia per la Generalitat. Va afegir que si bé la comunitat educativa i els partits polítics 
havien entès que ens trobàvem en un moment complex, el cert era que s’havia esperat durant 4 
anys i ara s’acabava el temps i s’havien de complir els compromisos. Va recordar que en el 
2011, la formació política que representa ja van veure que en els pressupostos no estava inclosa 
l’edificació de l’institut Bruguers, i que no es podia postergar més la infrastructura per atendre 
l’educació secundària a la ciutat. Per aquestes motius, va demanar una acció unitària per parts de 
tots els grups polítics per tal d’arribar a un consens unànime de demanar aquests dos 
equipaments per a la ciutat. 
 
 
Tot seguit, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, digué que la formació 
política que representava sempre s’havia posicionat d’una manera clara a favor d’una educació 
pública i de qualitat, per la qual cosa, evidentment, es necessitaven els mitjans i les 
instal· lacions adequades. En el cas concret de Gavà havien recolzat, tant a l’Ajuntament com al 
Parlament de Catalunya, les diferents propostes que s’havien presentat. Per tant, votarien a favor 
de la Declaració Política. Dit això, va fer 2 comentaris, el primer en relació al passat 22 
d’octubre on van sortir 3 documents de control de compliment de resolucions que afectaven tant 
a Gavà Mar com a l’IES Bruguers, concretament en aquest últim es parla estudiar la possibilitat 
d’executar per fases la seva reforma integral, desitjant que això no suposés tan sols un rentat de 
cara. L’altre estava relacionat amb els escrits 98/10 i el 99/10, on es parlava de Gavà Mar i es 
deia que no es compliria la resolució, fet que suposava endarrerir l’institut-escola de Gavà Mar 
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fins que s’hagués fet tot el desenvolupament legal dels instituts-escola. En conseqüència, creien 
que la Generalitat no tenia gaire voluntat de complir els acords al que s’havia compromès.  
 
 
Per part del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va prendre la paraula el regidor sr. Jordi Calatayud, 
qui expressà que en aquests moments s’estava en un procés en el que tots els partits polítics 
estaven negociant el pressupost de la Generalitat, amb la qual cosa els documents que havia 
anomenat el sr. Ibáñez estaven sent objecte de dita negociació i en contra del que pensava ell, el 
grup d’ERC-EV-IxG no donava per perdut el fet de que es pogués construir a l’institut–escola a 
Gavà Mar en base al pressupost de l’any que ve.  
 
A continuació va informar que havien presentat una esmena d’addició a la Declaració Política, 
demanant que l’ajuntament fes uns passos, juntament amb la Generalitat, de cara a trobar alguns 
mecanismes per poder començar les obres el més aviat possible. A continuació va dir, de 
manera literal, el següent: 
 
“Vostès fan d'aquest tema política partidista i sectària, i s'equivoquen, perquè el partidisme no 
ajuda al consens, posa pals a les rodes i no ajuda a buscar solucions als problemes. 
 
Saludem aquesta declaració política que el PSC presenta avui, i anunciem que hi votarem a 
favor, ja que de fet copia -amb gairebé un any de retard- la mateixa declaració política que 
nosaltres, el grup municipal d'ERC-EV-IxG, vam presentar i es va aprovar al Ple del 31 de 
gener d'enguany. Benvinguts siguin a les nostres tesis. 
 
En aquesta declaració política es parla dels pressupostos per al 2014. Uns pressupostos que el 
govern de CiU està negociant. 
 
Nosaltres, ERC, lluitarem i negociarem amb CiU per incloure al pressupost 2014 la reforma de 
l'IES Bruguers, les dotacions necessàries per tirar endavant l'institut-escola de Gavà Mar i, en un 
altre àmbit, ampliar l'hospital de Viladecans. Nosaltres discutirem amb CiU, ens barallarem amb 
CiU, intentarem convèncer a CiU, que inclogui aquestes partides, i moltes altres més de tot 
Catalunya que són molt necessàries. Nosaltres ho farem. Altres partits, com el PSC, han 
renunciat a negociar amb CiU, i estan còmodament instal· lats en la queixa i en l'oposició estèril. 
En canvi, nosaltres negociem i creiem que podem influir. 
 
Ara bé, ens podem trobar que, al final les partides pressupostàries hi siguin, hi apareguin, hi 
constin... però no ens fiem de CiU. Potser CiU no compleix els pressupostos, com en el passat 
han fet PP i PSOE en temes tan sensibles com la Llei de la Dependència, el repartiment dels 
fons socials de l'IRPF o les inversions a Catalunya. Partides consignades, aprovades i regulades 
per llei, que no s'han executat. Partides que, tot i estar pressupostades, no s'han gastat. 
 
De fet, si no hi ha finançament real, l'obra no es pot fer. I en aquests moments tothom -fins i tot 
la senyora Camacho- sap que la Generalitat no té finançament adequat. 
 
Per tant, ens podem trobar amb uns pressupostos molt generosos, i probablement ho seran: el 
compromís d'ERC és que, si votem a favor dels pressupostos de la Generalitat, serà perquè, 
proporcionalment, tindran la despesa social i educativa més elevada de la història, més que 
durant el tripartit i més que en tots els governs de CiU. Aquest és el nostre compromís. 
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Ara, podria ser, i és possible, que CiU no els volgués o no els pogués executar. Bé perquè 
directament no vulgui gastar les partides consignades, o bé perquè Madrid no pagui el que li 
pertoca. Podria ser que els pressupostos fossin magnífics, però que seguíssim sense diners 
comptants i sonants. 
 
Per tant, si es vol garantir l'obra, si realment es vol que el nou institut s'aixequi, si no es vol que 
tot plegat sigui una excusa per criticar el govern, per fer política barata, cal obligar la 
Generalitat a obrir-se a possibles vies de finançament que comptin amb l'avançament de diners. 
 
I aquí la voluntat de l'Ajuntament és fonamental. Senyors del govern municipal: vostès han 
publicat que gràcies a la seva excel·lent gestió l'any 2012 es va tancar amb un superàvit de dos 
milions i escaig d'euros. 
 
Felicitats. Medalles i reconeixement. 
 
Ara bé, en què pensen gastar-se aquest superàvit? Nosaltres proposem que se'l comencin a 
gastar avançant els costos del nou IES Bruguers. Ho faran?” 
 
 
En el torn corresponent al grup municipal de CiU, el regidor sr. Antoni Rafanell, va dir que es 
tractava d’una Declaració Política poc raonable, perquè políticament la seva formació podia 
votar-hi a favor atès que estaven a favor, tant de la proposta de I'IES Bruguers, com de la 
transformació de l'Escola de Gavà Mar, però en aquests moments s’abstindrien, perquè no 
creien que fos possible. Seguidament, va dir de forma textual, el que segueix: 
 
“Des de Convergència i Unió estem compromesos a fons amb l'educació i amb la seva qualitat, 
perquè creiem fermament en la igualtat d'oportunitats. Ara bé, en uns moments tant i tant 
delicats com l'actual, cal prendre decisions en què s'analitzin molt bé les prioritats. Des del 
Departament d'Ensenyament s'ha desestimat l'execució d'aquest projecte per manca de dotació 
econòmica, tot i que s'estudiaran reformes puntuals. No és que des de CiU no siguem partidaris 
de dur-la a terme, sinó que lamentant-ho molt, ara mateix, això no es pot endegar des de la 
Generalitat. Seria interessant, però, reflexionar per què hem arribat fins aquí: 
 
- Greu crisi econòmica, que comença l'any 2008 i que encara ens afecta amb una gran cruesa. 
- Un espoli fiscal per part de l'Estat espanyol envers Catalunya, que, des de que en tenim estudis 
es situa al voltant del 8% del Producte Interior Brut (PIB) català i que l'any passat es va 
quantificar en més de 16.000 milions d'euros. 
- En quant a la afirmació de ERC, que CiU no es de fiar, aquest grup municipal també podria 
pensar el mateix de ERC, per la herència del govern tripartit desastrosa. L'any 2010, l'exercici 
en què es va planificar la construcció d'aquest nou centre, la Generalitat va tancar l'any amb un 
dèficit del 4,2% del PIB (8.532 milions d'euros); i 1 de cada 3 euros dels que es van gastar l'any 
2010 no tenia cobertura d'impostos i, per tant, s'aconseguia a través de l'endeutament. No podem 
estirar més el braç que la màniga perquè no ha de ser la manera de governar i perquè, a més, 
actualment els mercats no ens financen. 
-Aquesta setmana hem sabut que els incompliments i les deslleialtats del govern espanyol 
envers Catalunya pugen fins als 9.375,7 milions d'euros. 
 
Amb tot aquest llast que arrosseguem com a país, com podem garantir el benestar i la igualtat 
d'oportunitats dels catalans i les catalanes? Cal que el conjunt de grups municipals de Gavà 
prenguin consciència que, sense un Estat propi, ni Gavà ni Catalunya són viables. 
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Finalment, potser seria interessant prendre en consideració la proposta que fa el Grup municipal 
d'ERC-EV-IxG de que sigui l'Ajuntament de Gavà qui avanci el finançament per al nou edifici 
de l'Institut Bruguers.”  
 
 
La intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del regidor i portaveu sr. Josep 
Llobet, qui no tenia cap dubte que tots els partits polítiques volien la construcció d’ambdós 
equipaments l’abans possible, però el cert era que dita qüestió s’arrossegava des de lluny. 
 
En relació a l’esmena presentada per ERC-EV-IxG, va comentar que ell no aconsellava avançar 
els diners per a la construcció de l’IES Bruguers, atès que en aquests moments avançar diners a 
la Generalitat comportava no arribar a cobrar-los mai perquè no havien complert ni complirien 
mai, els seus compromisos. A més, això seria anar en contra de la llei de reforma de les 
administracions locals que s’estava tramitant, la qual venia a dir que qui tenia la competència 
era el responsable del seu compliment i per tant, no estava permès fer inversions que no 
estiguessin dins de l’àmbit competencial.  
 
Va anunciar que la formació política que representava donaria suport a la Declaració Política, 
encara que considerava que era de mínims, perquè només enraonava d’obrir unes partides 
pressupostàries que en cap moment havien de significar que estiguin contemplades en el conjunt 
de la inversió total. 
 
 
La sra. Blanco va tornar a intervenir per dir, en relació a l’esmena d’addició presentada pel grup 
d’ERC-EV-IxG, que s’havia fet arribar una proposta transaccional, on entenien que el Govern 
de la Generalitat necessités cercar fórmules col·laboratives de finançament per iniciar les obres 
amb altres administracions supralocals, atès que el Govern de l’Estat no donava més marge 
d’endeutament, però el que no podien acceptar era que es deixés la responsabilitat d’iniciar les 
obres en mans de l’ajuntament, atès que ni li pertocava ni tampoc podia assumir-ho.  
 
Així mateix expressà que fora bo que la Declaració Política fos aprovada per unanimitat del Ple, 
formant una veu única en defensa de la mateixa --tal i com s’havia fet altres cops-- que permetés 
reivindicar la construcció d’aquests dos equipaments a la nostra ciutat. 
  
 
Va tornar a prendre la paraula la sra. Sánchez, qui digué, sense que servís de precedent, que 
estava totalment d’acord amb el que havia expressat el sr. Llobet, atès que la intenció d’haver 
presentat dita Declaració Política no era altre que la de continuar amb la línia iniciada en el seu 
dia per l’equip de govern en el sentit de refermar la voluntat de que, tant l’Institut IES Bruguers, 
com l’Institut a Escola de Gavà Mar, fossin una realitat immediata. 
 
Va adreçar-se al grup d’ERC-EV-IxG per expressar que considerava hipòcrita el fet d’haver 
presentat l’esmena d’addició, atès que el dia 3 d’octubre d’enguany, en seu parlamentària, la 
portaveu de dita formació, sra. Anna Simó, en relació a una proposta presentada pel PSC 
demanant que es fixés una partida pressupostària per tal d’iniciar les obres, va contestar que 
l’obra no es podia fer perquè no hi havia diners. Així doncs, no entenia com portaven a Ple com 
a esmena el que havien rebutjat al Parlament. A més, va precisar que els ajuntaments tenien uns 
condicionants als superàvits que obtenien, atès que no els podien destinar a inversions sinó a 
alleugerir el deute. 
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Per altre banda, va assenyalar que a l’esmena es deia que l’existència de partida pressupostària 
no implicava necessàriament la seva execució, qüestió que l’equip de govern no compartia i que 
havia estat determinant per no haver-la acceptat, atès que tenien molt clar que les partides es 
consignaven per a executar-les. 
 
 
Intervingué --per al· lusions-- el sr. Calatayud per manifestar que d’una banda, la formació 
política que representava sempre havia estat a favor de l’equipament de l’IES Bruguers, per això 
no entenia que se’ls hi digués que trencaven el consens al respecte. Per altra, per matisar que el 
que va el grup del PSC al Parlament era que al pressupost del 2013 hi hagués una partida per fer 
l’IES Bruguers, qüestió que era impossible atès que els pressupostos estaven prorrogats. A més, 
mentre el grup d’ERC a la Generalitat intentava negociar els pressupostos del 2014, el PSC s’ho 
mirava sense fer res. 
 
 
Tot seguit, el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu de CiU, va adreçar-se al grup d’ERC-
EV-IxG per dir que la situació actual era fruit de la seva covardia, atès que per cap govern era 
fàcil governar amb la que estava caient, però semblava que ERC-EV-IxG volia estar dins i fora 
del govern i això no podia ser.  
 
El Govern de la Generalitat mirava d’administrar de la millor manera possible els pocs recursos 
que tenien. Per això no volia que ningú pensés que ni ell ni CiU no desitjaven un nou Institut 
per a la ciutat de Gavà. Encara més, es va posar a disposició per tal que, juntament amb la resta 
de portaveus, anessin a reivindicar la construcció de dit equipament al Conseller. 
 
 
El sr. alcalde, per concloure el debat, va voler fer tres aclariments, primerament, posar de relleu 
que des de feia molts anys l’equip de govern sempre havia defensat un pla d’equipaments, en 
aquest sentit, va remarcar que l’IES Bruguers ja comptava amb projecte executiu i que anava 
per un procediment abreujat, donada la urgència en la seva implementació arran de la 
obsolescència de l’edifici. En segon lloc, va remarcar la necessitat de tenir i mantenir el consens 
en relació a la petició d’aquests equipaments municipals. El darrer va ser per dir, amb tot el 
respecte, que l’actual Govern de la Generalitat no tenia prou sensibilitat envers el que 
significava l’IES Bruguers, que així ho havia comunicat a la Consellera i que, en definitiva, el 
que s’estava demanant era que es posés l’expedient de l’IES Bruguers allà on estava, que era el 
que li pertocava.  
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. alcalde-president dóna per acabada la sessió essent les 
divuit hores, quaranta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari accidental 
en dono fe. 
 
           L’alcalde                                                                                    El secretari accidental 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                     Jaume Tutusaus Torrents 


